

ဖေဖော်ဝါရီလ 12 ရက်၊ 2024 ခုနှစ်

**နည်းပြချုပ် Napoleon B. Cobb ကို ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် Avondale
အားကစားကွင်း အမည်ပြောင်းလဲခြင်း**

DeKalb ကောင်တီသည် နည်းပြ Cobb ၏ ထူးခြားသောဘဝနှင့် အသက်မွေး ဝမ်းကြောင်းကို ဂုဏ်ပြုရန် Avondale အားကစားကွင်းကို *Napoleon B. Cobb အားကစားကွင်းအဖြစ် Avondale* ၌ အမည်ပြောင်းခြင်းဖြင့် နည်းပြအိုင်ကွန်ကို မော်ကွန်းတင်ခဲ့ပါသည်။ ဖေဖော်ဝါရီလ 8 ရက်နေ့ အခမ်းအနားသည် ဇန်နဝါရီလ 31 ရက်နေ့ အသက် 80 အရွယ်တွင် ကွယ်လွန်သွားခဲ့သော Cobb အား ဂုဏ်ပြုသောအားဖြင့် DeKalb ကောင်တီရှိ အထက်တန်းကျောင်း အားကစားအပေါ် သူ၏ကြီးမားသောအကျိုးသက်ရောက်မှုအတွက် ထာဝရဂုဏ်ပြုခြင်းအထိမ်းအမှတ်ဖြစ်ပါသည်။ မည်သို့ပင်ဆိုစေကာမူ နည်းပြ Cobb သည် 1970 ခုနှစ်များအတွင်း Gordon အထက်တန်းကျောင်း၌ သူ၏တာဝန်ထမ်းဆောင်ချိန်မှအစပြု၍ ဘောလုံး၊ ကွင်းထဲနှင့် လမ်းကြောင်းပေါ် အပြေးပြိုင်ပွဲ တို့တွင် စိတ်အားထက်သန်မှု၊ ထူးချွန်မှုနှင့် လမ်းညွှန်မှုပေးခြင်းတို့ဖြင့် အနက်တူ စတင်ခဲ့ပါသည်။

ကျော်ကြားသော နည်းပြ၏သား Jabari Cobb သည် ၎င်း၏ဖခင်၏ လမ်းညွှန်မှုဖြင့် အားကစားကွင်းတွင် ပေါ်ပေါက်ခဲ့သော ရင်ခုန်စရာကောင်းသော ပြိုင်ပွဲများနှင့် သမိုင်းဝင်အောင်ပွဲများအကြောင်း ပြန်လည်အမှတ်ရစေသည့် ဤရက်ရောသော လုပ်ရပ်အတွက် ၎င်း၏မိသားစုမှ လေးနက်စွာ ကျေးဇူးတင်ကြောင်း ဖော်ပြခဲ့ပါသည်။

“Avondale အားကစားရုံဟာ နည်းပြ Cobb အတွက် အထူးသီးသန့်နေရာလေးတစ်ခုပါ။ Gordon နှင့် Avondale Blue Devils နှင့် Druid Hills Red Devils တို့အကြားမှာ [အားကစားပြိုင်ပွဲများ] အများအပြားရှိခဲ့ပါတယ်” ဟု Jabari Cobb ကဆိုပါသည်။ “သူတို့က သောကြာညတွေမှာ ဒီကိုရောက်လာကြပြီး ဒီဂိမ်းကြီးတွေနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ ဇာတ်လမ်းကောင်းတွေကို သူက ပြောပြလေ့ရှိတယ်။”

သူသည် 1964 ခုနှစ်တွင် Tennessee ပြည်နယ်တက္ကသိုလ် မှ ကာယပညာသိပ္ပံဘွဲ့ ရရှိခဲ့ပြီး Chicago ရှိ DuSable အထက်တန်းကျောင်းတွင် ဆရာနှင့် နည်းပြအဖြစ် စတင် လုပ်ကိုင်ခဲ့ပါသည်။ သုံးနှစ်ကြာပြီးနောက်တွင် သူသည် Berkeley အထက်တန်းကျောင်းတွင် ဘောလုံးနှင့် ကွင်းထဲအပြေးပြိုင်ပွဲများကို အာရုံစိုက်ကာ သင်ကြားရေးနှင့် နည်းပြအသက်မွေးဝမ်းကြောင်း ကို California ပြည်နယ် Berkeley သို့ ပြောင်းရွှေ့လျက် ဆက်လက်လုပ်ဆောင်ခဲ့ပါသည်။

နည်းပြ Cobb သည် သူ့မိခင်၏ ကျန်းမာရေးအခြေအနေ ကျဆင်းမှုကြောင့် Georgia သို့ ပြန်ရောက်ရှိ လာခြင်းဖြစ်သည်။ လမ်းညွှန်ဆရာက သူ့အား Atlanta အစိုးရကျောင်းများ (APS)ထက် DeKalb ကောင်တီကျောင်းများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားရန် အားပေးခဲ့ပါသည်။

“သင် Georgia ကို ပြန်ရောက်တဲ့အခါ၊ သင့်ရဲ့ဇာတိ APS သို့သွားမည့်အစား အဲ့ဒီမှာ DeKalb လို့ခေါ်တဲ့နေရာတစ်ခုရှိနေပါတယ်။ ကြီးမားတဲ့အရာတွေ ဖြစ်ပျက်နေပြီး DeKalb ကို သင် လာဖို့ လိုတယ်” ဟု Jabari က ပြောပါသည်။ “မတူညီတဲ့ နိုင်ငံနှစ်ခုအတွက် နိုင်ငံနည်းပြဖြစ်ဖို့ အခွင့်အရေးတွေ သူရရှိခဲ့ပေမယ့်၊ သူက 'သင်သိပါတယ်၊ DeKalb နဲ့ပတ်သက်တဲ့ အကြောင်းအရာ တစ်ခုပါ။ လို့ ဒီလိုပြောပါတယ်။' သူဟာ DeKalb ကောင်တီမှာရှိတဲ့ လူငယ်တွေကို ချစ်မြတ်နိုးတဲ့စိတ်ရှိနေတယ်။”

နည်းပြ Cobb နှင့် သူ၏ဇနီးသည် Gordon အထက်တန်းကျောင်း-ယခု McNair အလယ်တန်းကျောင်းအနီးတွင် အိမ်တစ်လုံးကို ဝယ်ယူခဲ့ပြီး 1972 ခုနှစ်၌ Gordon တွင် သင်ကြားမှုပေးပြီး နည်းပြလုပ်ကာ အခြား အကျော်ဇောဖြစ်သော DeKalb ကောင်တီ နည်းပြ William "Buck" Godfrey နှင့် အတူ နည်းပြဆရာ လုပ်ခဲ့ပါသည် ။ သူ၏ဖခင်က သူ့ကို DeKalb တွင် ကြီးမားတဲ့ အရာတစ်ခု ဖြစ်ပျက်နေတယ်လို့ ခံစားခဲ့ ရပြီး ၎င်းကို လက်လွတ်မခံချင်ကြောင်း မကြာခဏဆိုသလို ပြောပြလေ့ရှိတယ်လို့ Jabari က ပြောပြပါသည်။

ထွက်ရှိလာသောရလဒ်များကို ငြင်းခုံပြောဆိုရန် ခက်ခဲပါသည်။

ပြည်နယ် ကွင်းထဲနှင့် လမ်းကြောင်းပေါ် အပြေးပြိုင်ခြင်းဆိုင်ရာဆုသုံးခုကို ဆွတ်ခူးပြီးနောက် Cobb သည် 1978 ခုနှစ်တွင် Gordon မှ ထွက်ခွာခဲ့ပြီး Morehouse ကောလိပ်ကျောင်းတွင် နည်းပြလုပ်ပါသည်။ သူသည် 1989 ခုနှစ်တွင် DeKalb သို့မပြန်မီထိုနေရာတွင် 11 နှစ်ကြာနည်းပြလုပ်ခဲ့ပြီး Godfrey နှင့်အတူ ပြန်လည်ပေါင်းစည်းကာ Southwest DeKalb အထက်တန်းကျောင်းတွင် နည်းပြသင်ကြားပေးပါသည်။

Southwest DeKalb အထက်တန်းကျောင်းတွင် ၎င်း၏ ပထမဆုံးခြေစမ်းပွဲအတွင်း၊ သူသည် ယောက်ျားလေးခုနှစ်ဦး၏ ပြည်နယ် ကွင်းထဲနှင့် လမ်းကြောင်းပေါ် အပြေးပြိုင်ခြင်းဆိုင်ရာဆုရရှိခဲ့ပြီး Terrance Trammell နှင့် Angelo Taylor တို့ကို နှစ် 2000 အိုလံပစ်အားကစားပြိုင်ပွဲသို့ စေလွှတ်ရန် ကူညီပေးခဲ့သည်။ 2004 ခုနှစ်တွင် သူသည် Greece နိုင်ငံ၊ Athens ရှိ အိုလံပစ်အားကစားပွဲတွင် Trammell နှင့် Taylor ကို နည်းပြသင်ကြားခွင့် ရရှိခဲ့သည်။ 2011 ခုနှစ်တွင် ပြန်မလာမီ သူသည် Morehouse ကောလိပ်သို့ပြန်လာရန် 2007 ခုနှစ်တွင် South DeKalb အထက်တန်းကျောင်း မှထွက်ခွာခဲ့သည်။ ဤအတောအတွင်းတွင် သူသည် 2016 ရာသီပြီးနောက် ၎င်း၏ဝိစိကို တရားဝင် မထားခဲ့မီတွင် Panthers ကို နောက်ထပ်ပြည်နယ်ဆုဖလား နှစ်ခုသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ပါသည်။

"သူ့ရဲ့ မမောမပမ်းကြိုးစားမှုတွေက ကွင်းတွင်းအပြေးပြိုင်ပွဲမှာရော ပြင်ပမှာပါ သူ လေ့ကျင့်မှုပေးခဲ့သူတွေရဲ့ ဘဝတွေအပေါ် သက်ရောက်မှုရှိစေခဲ့ပါတယ်။ နည်းပြ Cobb ဟာ အလင်းရဲ့ မီးရှူးတန်ဆောင်ဖြစ်ခဲ့ပြီး အမှောင်ဆုံးအချိန်တွေကို ဖြတ်ကျော်နိုင်ခဲ့ပါတယ်" ဟု Taylor က ဆိုပါသည်။ "သူ့ရဲ့ လမ်းညွှန်မှုအောက်မှာ အောင်မြင်မှုဆိုတာ အောင်ပွဲတစ်ခုတည်းနဲ့ တိုင်းတာ တာမဟုတ်ဘဲနဲ့ ကျွန်တော်တို့ဟာ ကွင်းထဲမှာရော အပြင်မှာပါ ပြသနေတဲ့ စရိုက်နဲ့ သမာဓိရိုးသားမှုအားဖြင့် ဖြစ်တယ်ဆိုတာ သိလာခဲ့ရတယ်။

ကိုယ့်ကိုယ်ကို သံသယဝင်နေချိန်မှာတောင် ကျွန်တော်တို့ကို ယုံကြည်ပေးတဲ့ နည်းပြ Cobb ကို ကျေးဇူးတင်ချင်ပါတယ်။ ဒီအားကစားကွင်းဟာ သူ့ရဲ့ထူးခြားတဲ့အမွေအနှစ်အတွက် သက်သေအဖြစ် ထာဝရရပ်တည်နိုင်ပါစေ။"

Georgia ပြည်နယ် ကိုယ်စားလှယ်တော် Omari Crawford သည် နည်းပြ Cobb ၏ ဝံ့ပိုးကူညီသူများထဲမှ တစ်ဦးဖြစ်ပြီး ၎င်းတို့၏ ကောလိပ်နှင့် ပုဂ္ဂိုလ်ရေးဆန္ဒများကို အောင်မြင်အောင် ကူညီပေးခြင်းအတွက် ချီးကျူးဂုဏ်ပြု ခဲ့ပါသည်။ သူကိုယ်စားပြုသည့် ပြည်နယ်ခရိုင်ထံရှိ အားကစားကွင်းတစ်ခုက သူ့ နည်းပြအမည်ကို ကိုင်ဆောင်ထားရ၍ စိတ်လှုပ်ရှားနေပါသည်။

"နည်းပြ Cobb က လူမည်းလူငယ် ကျောင်းသား-အားကစားသမား ထောင်ပေါင်းများစွာကို ကောလိပ်ကျောင်းရောက်အောင် ကူညီပေးခဲ့တယ်။ သူ့အမွေအနှစ်ရဲ့ တစ်စိတ်တစ်ပိုင်းဖြစ်ရခြင်းရဲ့ ပျော်ရွှင်မှုတွေအကြောင်း သူ့ကို မကြာခဏ ပြောပြခဲ့တယ်" ဟု Crawford က ပြောကြားခဲ့သည်။ "ဒီပုဂ္ဂိုလ်က အကြီးကြီးဖြစ်နေတော့ လူတိုင်းသိပါတယ်၊ သူပေးတဲ့ ဝန်ဆောင်မှုအတွက် ကျွန်တော် အပျော်ဆုံးပါပဲ။ ကျွန်တော်လို လူပျိုတွေပေါက်ဖွားလာစေတဲ့ သူ့ရဲ့အမွေအနှစ်အတွက် ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။"

သူ၏ သက်တမ်းတစ်လျှောက်တွင် နည်းပြ Cobb သည် နည်းပြတစ်ဦးသာမကဘဲ လူအများအတွက် လမ်းညွှန်ပေးသူ၊ သူငယ်ချင်းတစ်ဦး နှင့် ဖခင်တစ်ဦးလည်း ဖြစ်ပါသည်။ သူ၏ နည်းပြခံယူချက်သည် ကွင်းအတွင်းမှာထက် ဘောလုံးကွင်း၊ စရိုက်တည်ဆောက်မှု၊ သမာဓိရိုးသားမှု နှင့် သူ၏အားကစားသမားများ၏ လုံးဝ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးတို့ကို အာရုံစိုက်ထားပါသည်။

အားလုံးသိကြသည့်အတိုင်းပင် ထင်ရှားကျော်ကြားသည့် နည်းပြသည် သူ၏ နည်းပြဘဝကို အထင်ကြီးလောက်စရာ နိုင်ငံဖလား 11 ကြိမ်၊ အမျိုးသား ချန်ပီယံဆုနှင့် ခရိုင် 16 ခုဖြင့် ပြီးမြောက်ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါသည်။ ခရိုင်၏ ကွင်းတွင်းအပြေးပြိုင်ပွဲနှင့်ကွင်းချန်ပီယံတွေ ဆုံပွဲသည် နည်းပြ Cobb ကိုအစွဲပြု၍ အမည်ပေးထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။

အငြိမ်းစားမယူမီ နာမည်ကြီး နည်းပြကြီးသည် ဆုများနှင့် ဂုဏ်ပြုဆုများစွာကို ရရှိခဲ့ပါသည်။ သူသည် Georgia အထက်တန်းကျောင်း အပြေးပြိုင်ပွဲအတွက်နှင့် တစ်နှစ်တာ အကောင်းဆုံး ကွင်းဆင်းနည်းပြ 10 ကြိမ် မဲပေးရွေးချယ်ခြင်းခံရပြီး အမျိုးသား ကွင်းထဲအပြေးပြိုင်ပွဲနှင့် ကွင်းဆင်းအဖွဲ့မှ တစ်နှစ်တာ၏ အကောင်းဆုံး အရှေ့တောင်ဒေသ ကွင်းထဲအပြေးပြိုင်ပွဲနှင့် ကွင်းဆင်း နည်းပြ အဖြစ် ဂုဏ်ပြုခံရခြင်း၊ Atlanta Track Club ၏ တစ်နှစ်တာအကောင်းဆုံးနည်းပြအဖြစ် သုံးကြိမ်ရွေးချယ်ခံခဲ့ရသည်၊ အမေရိကန် အိုလံပစ်ကော်မတီက အိုလံပစ်အားကစားသမားတစ်ဦးအတွက် ကိုယ်ပိုင်နည်းပြ အဖြစ် အသိအမှတ်ပြုခြင်း၊ Southwest DeKalb အထက်တန်းကျောင်း Hall of Fame တွင် ရာထူးအပ်နှင်းခံရခြင်း နှင့် 2015 ခုနှစ်တွင် Georgia အားကစား နည်းပြများ Hall of Fame တွင်ထည့်သွင်းခဲ့ရပါသည်။

ဘုတ်အဖွဲ့ဝင် ဖြစ်သူ Vickie B. Turner သည် နည်းပြ Cobb အတွက် ၎င်း၏ အထင်ကြီး လေးစားဖွယ်သော၊ တစ်သက်တာလုံး သိမှတ်ဖွယ်သော စာရိတ္တနှင့် လွှမ်းမိုးမှုကို ဂုဏ်ပြု သည့်အနေဖြင့် ဤဂုဏ်ကို နှစ်ပေါင်းများစွာ လက်ခံရယူရန် ထောက်ခံအားပေးခဲ့သည်။

“သူနဲ့တွေ့ဆုံခဲ့တဲ့ ဒီရာသီချိန်မှာတုန်းက သူဟာ နည်းနည်းတိတ်ဆိတ်ပြီး အရမ်းနူးညံ့တယ်။ ဒါပေမယ့် သူနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကျွန်မလေ့လာခဲ့သမျှ အားလုံးက သူ့ကို ကြီးကြီးမားမားလူလို့ ပြောကြတယ်” ဟု သူမက ဆိုပါသည်။ “ သူ့ရဲ့စိတ်ဝိညာဉ် ဟာဒီမှာရှိတဲ့ လူတော်တော်များများ ဆီမှာ ကိန်းအောင်းရှိနေဖို့ ဆုတောင်း ပါတယ်။ ဘာဖြစ်လို့လဲဆိုတော့ ဒီ[အားကစားရုံ] ချည်းသာ နောက်ဆုံးအဖတ်တင် ကျန်ခဲ့တာ ဆိုရင် သိပ်ကို ရယ်စရာတောင်းနေပါလိမ့်မယ်။ ဆက်လက်ရှိနေတယ်၊ လက်ဆုပ်လက်ကိုင် တော့မပြနိုင်ဘူး၊ ပြီးတော့ ရှင်သန်ကျန်နေရစ် သူတွေရဲ့ စိတ်နှလုံးကို ထိမိစေနိုင်တဲ့ တစ်စုံတစ်ရာကိုပြပါဆိုရင် မင်းကိုပဲ ပြရပါလိမ့်မယ်၊ ပြီးတော့ ဒါဟာ ကျွန်ုပ်တို့ကလေးတွေ လိုအပ်နေတဲ့အရာလည်း ဖြစ်ပါတယ်။”

DCSD ကြီးကြပ်သူဌာနမှူး Dr. Devon Q. Horton သည် နည်းပြ Cobb နှင့် တွေ့ဆုံခွင့် မရှိခဲ့ပါ။ မည်သို့ပင်ဆိုစေကာမူ နည်းပြအကြောင်းနှင့် DCSD ၏ ကျောင်းသား-အားကစားသမားများ အပေါ် ၎င်း၏ အပြုသဘောဆောင်သော အကျိုးသက်ရောက်မှုများကို သင်ယူခြင်းအပေါ် သူလေးစားကြောင်း ဖော်ပြခဲ့သည်။

“သူ့ရဲ့ ကျောင်းသားဟောင်းတချို့က သူ့ကို သူတို့ရဲ့ဘဝအပေါ် အပြုသဘောဆောင်တဲ့ အကျိုးသက်ရောက်မှုတွေ ရှိတဲ့သူလို့ ပြောကြတယ်” ဟု Dr. Horton ဆိုပါသည်။ “အခြားသူတွေကတော့ သူ့ရဲ့ထူးခြားတဲ့ လေ့ကျင့်မှုပုံစံအကြောင်း ပြောဆိုကြပြီး တချို့ကတော့ သူ့ရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ စရိုက်လက္ခဏာနဲ့ သမာဓိတည်ဆောက်မှုအကြောင်း ပြောကြတယ်။ သိပ်ကောင်းခဲ့တဲ့ နည်းပြ Napoleon Cobb တစ်ယောက်ပါ။”